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封面：鬼针草属(Bidens)的外来种是我国危害最严重的入侵植物之一，其种子有芒刺，极易附在载体上传播，入侵耕地、弃耕

地、道路旁等多种生境，严重影响生物多样性、生态环境和农业生产。潘玉梅等(见本期1257—1266页)研究了三叶鬼针草∞．
pilosa)和大狼耙草∞．frondosa)与同属本地种金盏银盘∞．biternata)和狼耙草∞。tripartita)在光照和水分交互作用下的形态、生
长、生物量分配、光合作用特征及表型可塑性的差异。封面照片上方为入侵种三叶鬼针草和大狼耙草(拍摄者：唐赛春)，下

方为本地种金盏银盘和狼耙草(拍摄者：韦春强)。
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Cover Illustration：The exotic species in the genus Bidens are one of the most hazardous weeds in China．They at'e easily spread

through seed awn attaching the carrier．They invade into various habitats such as arable land，abandoned land and roadside，and

threaten biodiversity．eco．environments and agnculture．Pan et al(for details see pages 1257—1266 of this issue)compared the

morphology,growth，biomass allocation，photosynthesis，and phenotypic plasticity of the two invasive Bidens species∞．pilosa and

君．加ndosa，the upper two pictures，photographed by Saiehun Tang)with two native congeners∞．biternata and B．tripartita，the

lower two pictures．photographed by Chunqiang Wji)under different light and water conditions in a corrlnqon garden．
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